
Z á p i s n i c a 

 
zo IV. zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Choča 

 
konaného dňa 22. mája  2015 o 19.00 hod.  v zasadačke OcÚ 

 
 

Prítomní:  viď prezenčná listina 
 

Počet prítomných poslancov  OZ:          7 
 

Neprítomní – ospravedlnení:                  0 
 

Neprítomní – neospravedlnení:              0 
 

Začiatok  zasadnutia.                          19.00 hod. 
 

Ukončenie  zasadnutia:                       21.15 hod. 
 
 
 

Program:        1.  Otvorenie, 
 

                        2.  Procedurálne otázky, 
 

3.  Kontrola plnenia uznesení , 
 

4.  Plnenie rozpočtu obce k 31.03.2015, 
 

5.  Výber hlavného kontrolóra obce, 
 

6.  Oboznámenie s výsledkom kontroly NKÚ, 
 

7.  Rôzne, 
 

 8. Návrh na uznesenie, 
 

 9. Záver 
 
 
 

K bodu 1 
 
 

Starostka obce Alena Záhoreczová privítala prítomných poslancov a pani hlavnú kontrolórku 

obce  na IV. riadnom zasadnutí Obecného zastupiteľstva obce Choča. 



 

K bodu 2 
 

Starostka obce oboznámila prítomných poslancov s programom zasadnutia a dala o ňom 

hlasovať. 

S programom zasadnutia  poslanci OZ jednohlasne súhlasili. 
 

Za ….................. 7 poslanci,      proti ........................ 0,      zdržal sa  ......................0, 
 

Za zapisovateľku  starostka obce navrhla pani Segíňovú , za členov návrhovej komisie poslancov  

Pavla Kériho a Františka Mankoveckého, za overovateľov zápisnice poslancov Bc. Mariannu 

Švábovú a Ondreja Segíňa.  O tomto návrhu dala starostka hlasovať. 
 

Za ….................. 7  poslanci,    proti …...................... 0,     zdržal sa  ….....................0, 
 
 

K bodu 3 
 

Na poslednom zasadnutí OZ neboli prijaté žiadne uznesenia, ktorých výkon by podliehal 

hodnoteniu na tomto zasadnutí. 
 
 

K bodu 4 
 

V ďalšom bode bolo prerokované Plnenie rozpočtu  obce k 31.03.2015. Starostka obce 

v predloženej dokumentácii zhodnotila plnenie rozpočtu nasledovne: 

 

Bežné príjmy: 51 150,13 €  

Bežné príjmy rozpočtu predstavujú 31,84 % plnenie z plánovaného rozpočtu obce. 

Kapitálové príjmy: 0,- € 

Príjmové finančné operácie : 0,- € 

 

Bežné výdavky:  41 713,39 € 

Výdavky rozpočtu k 31.12.2014 predstavujú 30,07 % z plánovaných výdavkov rozpočtu obce.    

Kapitálové výdavky: 1 000,00 € 

Výdavkové finančné operácie: 5 612,00 € 

Plnenie rozpočtu bolo prejednané  jednotlivo po položkách s komentárom pri neúmerne 

stúpnutých položkách k plánovanému rozpočtu.  

Jozef Havran – mal výhrady k položke ostatná prevádzka vo verejnej správe ( 01.1.1.6  položky 

633, 634, 635, 637). Chcel vedieť z čoho je suma napočítaná, nakoľko podľa výsledku za prvý 

štvrťrok by do konca roka bolo na tejto položke značné prečerpanie. 

Starostka obce mu vysvetlila, že ide o položku, na ktorej v budúcom období môže byť aj 

minimálny pohyb, pretože ide o výdavky na kancelárske potreby, poistenie majetku. . . Táto 

položka nie je zložená z pravidelných zálohových platieb. Na najbližšom zasadnutí predloží 

starostka poslancom OZ podrobné čerpanie na tejto položke.  

 

Poslanci plnenie rozpočtu obce Choča k 31.03.2015 vzali na vedomie. 



K bodu 5 
 

V ďaľšom bode programu sa poslanci OZ zaoberali výberom hlavného kontrolóra obce.  

Poslanci OZ si schválili trojčlennú komisiu pre voľbu hlavného kontrolóra obce v zložení:   

Pavel Kéri, Bc. Marianna Švábová a Ondrej Segíň. 
 

Za ….................. 7  poslanci,    proti …...................... 0,     zdržal sa  ….....................0, 

 

Ďalej si poslanci  schválili spôsob voľby hlavného kontrolóra verejným hlasovaním. 
 
 

Za ….................. 7  poslanci,    proti …...................... 0,     zdržal sa  ….....................0, 

 

Do výberového konania bola doručená jedna žiadosť. Po otvorení obálky uchádzačky Heleny 

Halmovskej, komisia skonštatovala, že žiadosť a prílohy sú v súlade so zákonom a spĺňajú 

kritériá § 18 zákona č.369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov. 

Starostka obce dala hlasovať  verejným hlasovaním o voľbe pani Heleny Halmovskej za hlavnú 

kontrolórku obce  na šesťročné obdobie, ktoré začína od 1.06.2015. 

 

Za ….................. 7  poslanci,    proti …...................... 0,     zdržal sa  ….....................0, 

 
 
 

K bodu 6 

 

Starostka obce informovala poslancov OZ s výsledkom kontroly Najvyššieho kontrolného úradu 

(NKÚ), ktorá prebiehala v termíne od 2.02.2015 do 31.03.2015. Témou kontroly bola: Dlhová 

politika obcí. 

Starostka priblížila obecnému zastupiteľstvu priebeh  kontroly a predložila poslancom Protokol 

o výsledku kontroly. Zároveň  oboznámila OZ s obsahom Správy o plnení prijatých opatrení na 

odstránenie zistených nedostatkov a tiež s listom od predsedu NKÚ.  

Na základe zistených skutočností počas kontroly bolo obci doporučené riešenie vážnej finančnej 

situácie obce formou ozdravného režimu. 

Na návrh starostky obce poslanci OZ doporučujú prepočítať výšku záväzkov v porovnaní s 

bežnými príjmami obce k určitému dátumu a podľa týchto výsledkov sa zvolí ďalší postup. Tieto 

informácie budú predložené na najbližšom zasadnutí OZ. 

 

Poslanci  OZ výsledky kontroly NKÚ vzali na vedomie. 
 
 
 
 

K bodu 7 

 

V nasledujúcom bode zástupca starostky Pavel Kéri predložil v súlade so zákonom NR SR 

č.253/1994 Z.z. o právnom postavení a platových pomeroch starostov obcí a primátorov miest v 

znení n.p. výšku priemernej mzdy v národnom hospodárstve SR a následne výpočet platu 



starostky obce. Pri súčasnej priemernej mzde 858,00 € predstavuje plat hrubý plat starostky  pri 

80 % úväzku sumu 1 133 €. 

 

Poslanci OZ takto predložený návrh schválili.. 

 

Za ….................. 7  poslanci,    proti …........................ 0,     zdržal sa  .......................0, 

 

 

Ďalej v tomto bode informovala starostka obce o doručených ohláseniach drobných stavieb: 

 

            - Ivan Piroš, Choča č. 162 , Č.j. 188 -1/2015 

Vybudovanie ohrady murovaného plota zo stavebných dielcov v celkovej výške 2 m  a dĺžke 5m, 

na par. č.1669/2. 

 

Poslanci uvedené ohlásenie  vzali na vedomie. 

 

- Bc. Vladimír Paluška, Choča č.188, Č.j. 151 – 2-5/2015 

Vybudovanie elektrickej prípojky, vodovodnej prípojky, kanalizačnej a plynovej prípojky. Tieto 

budú plniť doplnkovú funkciu na pozemku par.č. 15  k mobilnému domu. 

Vybudovanie drobnej stavby- ostatná stavba o rozmeroch 5 m  x 4 m, par.č. 15. 
 

Poslanci uvedené ohlásenie  vzali na vedomie. 

 

  -  Ing. Jozef Studený, Choča č. 177, Č.j. 159 – 6/2015  

Vybudovanie  altánku z dreveného materiálu za rodinným domom súp. č.117, par.č. 139/1 

o rozmeroch:5m x 3,24 m. 

 

Poslanci uvedené ohlásenie  vzali na vedomie. 

 

- Marek Herda, Choča č.79, Č.j. 176 -7/2015     

Vybudovanie dreveného prístrešku na par. č.250/0   so zabetónovanými  pätkami rozmeroch  

6 m x 4 m. 

 

Poslanci uvedené ohlásenie  vzali na vedomie. 

 

 

Ďalej starostka obce predložila žiadosti od občanov a organizácií: 

 

- Erika Kováčová, Choča č.182, Čj. 149/2015 

Dodatočná žiadosť o povolenie usporiadania  12. ročníka Chočianskeho  majálesu dňa 

16.05.2015. 
Uvedená žiadosť je prílohou tejto zápisnice. 

 

Poslanci OZ túto žiadosť schválili. 

 

Za …..................7  poslanci,    proti …........................ 0,     zdržal sa  .......................0, 

 



- TJ Choča - Marek Herda, Choča č.79, Č.j. 209/2015 

 

Žiadosť o povolenie usporiadať v sále KD Juniáles  dňa 20.06.2015. 
Uvedená žiadosť je prílohou tejto zápisnice. 

 

Poslanci OZ túto žiadosť schválili. 

 

Za …..................7  poslanci,    proti …........................ 0,     zdržal sa  .......................0, 

 

 

-  ZO  SZZ – Ing. Ján Drgoňa, Choča č.176, Č.j.143/2015 

 

Žiadosť o poskytnutie priestorov zasadačky, kuchynky a kultúrneho domu v termínoch 30. – 31. 

mája a 6.06.2015 z dôvodu konania sa hodnotenia Požitavských vín a verejnej ochutnávky (druhý 

termín). Uvedená žiadosť je prílohou tejto zápisnice. 

 

Poslanci OZ túto žiadosť jednohlasne  schválili. 

 

Za ….................. 7  poslanci,    proti …........................ 0,     zdržal sa  .......................0, 

 

Poslankyňa Bc. Marianna Švábová navrhla poskytnúť na túto akciu nejakú finančnú čiastku  

z rozpočtu obce  na zníženie nákladov a oddôvodnila tento návrh tým, že je to zviditeľňovanie 

obce.  

Po krátkej diskusii sa poslanci OZ dohodli a schválili na návrh starostky obce poskytnúť 50,00 € 

z obecnej pokladne. 

 

Poslanci OZ takto predložený návrh schválili. 

 

Za ….................. 7  poslanci,    proti …........................ 0,     zdržal sa  .......................0, 

 

 

Ďalej v tomto bode starostka obce informovala poslancov OZ o odpílení 2 ks mohutných konárov 

z lipy na cintoríne dňa 30.04.2015 bez upovedomenia vedenia obce. Realizátorom tohto „ diela“ 

bola pani Magdaléna Balogová (rod. Okossyová) z Jelenca, ktorá z praktických dôvodov 

znehodnotila uvedený strom. Starostka obce pani Balogovú napomenula a vysvetlila jej, že 

takýmto spôsobom sa to vôbec nemalo riešiť. 

Pani Balogová si chybu priznala a písomne sa v liste ospravedlnila. 

 

Starostka obce tiež vyzvala poslancov, aby sa spoločne zamysleli kam sa bude vyvážať stavebný 

odpad z obce ( rôzne murivo, škridly, kúsky tehál..) z drobných búračiek. V obci už nemáme na 

takýto druh odpadu priestor. Poslanci doporučili pani starostke  prezistiť u pána starostu zo 

Sľažian či by nebolo možné takýto odpad vyvážať na miesto bývalého smetliska  (za štrekou na 

stráni). 

 

V mesiaci apríl členovia poľovného združenia –DOLINKY zorganizovali brigádu, a vo svojom 

voľnom čase vyčistili určitú časť svojho revíru v extraviláne obce. Starostka obce im vyjadrila 

poďakovanie za ich ochotu  a vynaložené úsilie. 



Starostka tiež poďakovala jednotlivým poslancom za účasť pri zveľaďovaní obce: 

Pavlovi Kérimu  za likvidáciu skládky pri viniciach, Ondrejovi Segíňovi za výsadbu trávy na 

ploche pred obecným úradom a Františkovi Mankoveckému za pomoc pri presťahovávaní 

knižnice a za pomoc pri výsadbe drevín pred obecným úradom. 

Následne poinformovala starostka obecné zastupiteľstvo o plánovaných akciách: 

- 10.06.2015 výlet do ZOO vo Viedni s materskou školou Choča, 

- V mesiaci JÚL – na zahájenie prázdnin je naplánované Rozprávkové popoludnie pre deti, 

- 16.08.2015 – folklórny festival Zakukala kukulienka, 

- Poznávací zájazd do Prahy niekedy v mesiaci 09/2015 na 2 – 3 dni. 

Tiež informovala poslancov o dlhodobej práceneschopnosti referentky OcÚ pani Rudzanovej. 

Túto situáciu bude nutné riešiť dočasným zastupovaním. 

 

Starostka ešte oboznámila poslancov OZ o ukončených projektoch: 

- „Revitalizácia priestoru pred Obecným úradom Choča“- odposlaná žiadosť o platbu, 

čaká sa na kontrolu z PPA ( Pôdohospodárskej platobnej agentúry), v hodnote 20 000,- €. 

 

- „Výmena okien a dverí na MŠ Choča“ v celkovej hodnote 35 682,76 € 

- „Zateplenie OcÚ Choča“ v celkovej hodnote 35 681,09 €, tieto dva projekty sú 

financované z Enviromentálneho fondu, obec sa podieľa 5 % spolufinancovaním vo výške 

3 568,20 €. 

 

Jozef Havran – poinformoval prítomných o:  

-  priebehu brigády Poľovného združenia Dolinky pri čistení katastra obce a o ďalších 

plánovaných brigádach, 

- o plánovanej akcii dňa 22.08.2015 – „Verejný poľovnícky deň“ na poľovníckej chate, 

a zároveň informoval, že poľovnícka chata zostáva na pôvodnom mieste. 

 

 

K bodu 8 

 

Návrhová komisia prečítala návrh na uznesenie, ktorý poslanci jednohlasne schválili. 

 

Za ….................. 7  poslanci,    proti …........................ 0,     zdržal sa  .......................0, 

 

K bodu 9 
 

Starostka obce  poďakovala prítomným za účasť. 
 

Overovatelia zápisnice: 

 

 
 

 Bc. Marianna Švábová          ….................................... 
 

Ondrej Segíň        ….................................... 

                                                                                                   Alena Záhoreczová 

                                                                                                        starostka obce 


